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Terep, engedélyek 
A verseny Tázláron került megrendezésre, ami számos versenynek adott otthont az elmúlt években, és szinte 
minden távra alkalmasnak bizonyult már. Ez most a normáltávval, illetve rövidített normáltávval sem volt 
máshogy. A térképet Dénes Zoltán, Forrai Miklós és Forrai Gábor készítette a 2018-as JWOC-ra. Azóta csak 
minimális felülvizsgálat történt, de a terepbejárás során a térképet aktuálisnak, és nagyon jónak találtam, 
megfelelő volt versenyrendezésre. 
A versenyközpont helye megegyezett az 1. napival, minden infrastruktúra kényelmesen elfért, volt elég parkoló 
is. Lehetőség volt tornateremben és kollégiumban is aludni, ezenkívül a rendezőség a versenyközpontban egy 
ideiglenes kempinget is kialakított. Így mindenki a saját igényeinek megfelelő szálláshelyet találhatott. 
Az engedélyek beszerzése időben megtörtént. A terep nyugati részén egy sas miatt, a környezetvédelmi 
hatóságok kérésének megfelelően, csak a verseny előtt közvetlenül sikerült stekkelni. Ez 4 pontot érintett, 
melyeket a verseny 1. napján ellenőriztem. A hatóságokkal való kapcsolat hagyományosan jónak mondható 
ezen a területen. 

 
Térkép 
A térkép az ISOM 2017 jelkulcs előírásainak betartásával készült 1:10000 léptékkel, 2 méteres alapszintközzel. 
A pályák digitális nyomtatással, vízálló (pretex) papírra, kiváló minőségben készültek el. 

 
Pályakitűzés 
A pályák a normál kategóriákban szintnek és fokozatnak megfelelőek voltak. A leghosszabb C-s pálya, az F21C, 
volt kicsit nehezebb a kelleténél, elsősorban a terep adottságai miatt. A pályákkal kapcsolatos megjegyzéseimet 
a pályakitűző figyelembe vette. 
Az egyszemélyes váltó Magyarországon most debütált, az MW14B-MW21A kategóriákban. Nem volt 
viszonyítási alap, illetve létező megoldások. A pályakitűző (Hajdu Erik) az első két kört szakaszkombinációsra 
tervezte, úgy, hogy végülis mindenki lefutotta mindegyik kombinációt a 2. kör végére, így mindenki ugyanannyit 
futott. A 3. kör egyenes volt. 
Ez a megoldás nem biztosított túlságosan sokféle kombinációt, a 2. kör végére mégis igencsak megszóródott a 
mezőny a legtöbb kategóriában. 
A pályákról hozzám csak pozitív megjegyzések jutottak el. 

 
Tájékoztatás 
A kiírás időben elkészült. Az értesítő késett pár napot a szabályzatban előírtakhoz képest, viszont többszörös 
ellenőrzésen esett át, így nem kellett módosítani / kiegészíteni azt. Mind a kiírással, mind az értesítővel 
kapcsolatos észrevételeimet figyelembe vették a rendezők. Az eredmények még a verseny napján felkerültek 
az MTFSz Adatbankba. 
A rajtlista megfelelt a szabályoknak a normál kategóriákban, az egyszemélyes váltók pedig tömegrajttal indultak. 

 
Verseny lebonyolítása 
A versenyt a rutinos Tipo-s rendezői gárda bonyolította le. Ezen a napon kb. 430 rajthozállás volt. Az idő az 
előrejelzéssel ellentétben jó volt, kicsit felhős, de emiatt nem túl meleg. 
 
10 órakor indult az egyszemélyes váltó első tömegrajtja, majd 5 percenként a továbbiak. A tömegrajtok időben 
indultak, minden versenyző névre szóló térképet kapott. A rajtszámokon név és kategória szerepelt, 
térképcserénél a térképek kategóriánként, azon belül pedig névsorban voltak rendezve. A verseny egyik 
tanulsága, hogy a térképekre rajtszám és név kellett volna, ahol a rajtszámban jelezzük a kategóriát is. Ez amiatt 
lehetett volna jobb megoldás, mert a versenyzők könnyebben követik a számsorrendet oxigénhiányos 
állapotban, mint a névsort. Térképcserénél többen a 3. térképüket vették el a 2. helyett, de a rendezők 
figyelmének köszönhetően nem született ebből hiba, mert mindig időben figyelmeztették a versenyzőket. Ez a 
versenyforma szokatlanságának tudható be elsősorban, a következő ilyen típusú versenyen már jobban fog 
figyelni erre mindenki. 



Egy esetben történt rossz térképfelvétel. Szerencsére ezt is észrevették a rendezők, és utánavitték a jó térképet 
a versenyzőnek. Ilyet a jövőben nem szabad csinálni, a versenyzőt kellett volna visszaküldeni, de én sem 
reagáltam elég gyorsan sajnos. Az illető rendezőt is figyelmeztették erre, hogy a jövőben ne legyen ilyen. 
További nehézség volt, hogy a versenyzők a térképet igen nehezen tudták csak letépni. Tűzőgéppel voltak 
feltűzve egy kordonra. Cserébe a viszonylag nagy szél sem vitte le a térképeket az állványról, így ezt kevésbé 
lehet hibának tekinteni. 
A térképek, átfutó szakaszok, frissítő és a térképeldobás elhelyezése jól átgondolt volt, nem volt kavarodás. 
A normál kategóriák rajtideje 30 perccel csúsztatva volt, így a tömegrajtnál mindenki drukkolhatott. A verseny 
során viszont a legtöbben már pályán voltak, így megfogyatkoztak a nézők. Erre érdemes lenne kitalálni 
valamilyen megoldást, hogy mindenki szurkolhasson, mert egy igen izgalmas versenyformáról beszélünk. 
 
A versenyközpontban rendelkezésre állt a megfelelő infrastruktúra. Egyéb versenyekhez képest pluszban még 
zuhanyzót is kialakítottak a rendezők. 
 
Az ellenőrzőpontok elhelyezése megfelelő volt, nem érkezett jelzés rossz helyen lévő pontról. 
Sportszerűtlenség nem történt. 

 
Eredményhirdetés 
Az eredményeket egy nagyképernyős TV-n lehetett követni élőben. Az eredményhirdetést a rendezők 
előrehozták, ezzel elérték, hogy sokan meg is várják. A díjak igényesek voltak. Külön értékelendő a gesztus, 
hogy a kísérős kategóriákban mindenki kapott díjat. 
Óvás nem volt. 

 
Egyéb 
Egy jól szervezett versenyen vehettem részt, nagyon jól sikerült a one-man-relay, és egyébként is egy izgalmas 
és hasznos versenyformának találtam utánpótlás és felnőtt kategóriákban. A sok hibalehetőség ellenére szinte 
sikerült hibátlanul lehozni a versenyt, elismerésem a nyomdai előkészítésért! Remélem más versenyeken is 
találkozhatok majd ilyen versenyformával, igen nagy haszna lehet az élversenyzőknek ebből, hogy jobban 
megállják a helyüket a nemzetközi versenyek tömegrajtos futamain. 
Külön megemlítendő Hajdu Erik munkája, aki mindent összefogott az előkészítésben, illetve kísérletet tett a 
GPS nyomkövetés megvalósítására is, ami remélhetőleg a tökéletesítés után alkalmazhatóvá válik egyre több 
versenyen. A jól sikerült verseny ellenére itt is bíztatnám a rendezőket, hogy az előkészítésben valósítsanak 
meg nagyobb munkamegosztást, ne egy ember rokkanjon bele a munkába. Erre már hallottam megoldási 
terveket Eriktől, remélem sikerül megvalósítani. 
 
Apróbb hibák a versenyen, megjegyzések: 

- A fent említett rajtszám kérdés, illetve a versenyző után vitt térkép. 
- W16 kategóriában valakinek felcserélődött az 1. és 2. körös térképe. Így a rajtból az 5-ös pontjára 

kezdett, majd a 2. körben kezdett az 1-es pontjára. Szerencsére ez nagy időveszteséget nem okozott 
neki, a helyszínen lévő fotós megnyugtatta, hogy menjen tovább, az eredménye értékelhető lesz. Előző 
nap átnéztem az összes térkép sarkát, hogy stimmel-e mindenhol a kombináció, illetve számtalan pályát 
is konkrétan átnéztem, de ez kimaradhatott, így ez sajnos az én hibám is. Legközelebb ilyen helyzetben 
több ember bevonásával fogom egyesével átnézni a térképeket részletesebben. 

- M40-ben valakinek nem fért bele a dugókájába a 32 pont. Ezt észlelte, de nem érdekelte, nem lyukasztott 
a pontokon. Mivel az értesítőben is felhívtuk a figyelmet erre a potenciális problémára, így ezt a 
versenyző hibájának tekintem, nem írtuk jóvá az eredményét. 

- A rádiós pont nem működött megfelelően a verseny első szakaszában, ami nagyban rontotta a 
követhetőséget és nehezítette a speaker dolgát. 

- Többen hagytak ki pontot egy vonalban lévő ponthármas miatt. Erre a potenciális hibára felhívtam a 
figyelmet előzetesen. Mivel a szabályzatban nincs erre vonatkozó rész, így ez konkrétan nem tekinthető 
hibának, de a jövőben javasolnám ennek elkerülését. 

- Ugyan nem okozott hibát, csak sok plusz munkát, hogy a stekkeken csak stekk volt, nem került ki feltűnő 
színű műanyag szalag. A stekk több helyen eltűnt a versenyig, illetve az ellenőrzéskor sem találtam meg 
egyet, és többet csak nagyon nehezen. A pontokat, melyekről eltűnt a stekk, egyesével ellenőriztem 
verseny előtt ismét. Javaslom a jövőben a szalag alkalmazását, az kisebb valószínűséggel tűnik el, és 
egyszerűsíti az ellenőrzőbíró és a felvezetők munkáját. 

 
 
 
 

Solymár, 2019.05.13.          Lengyel Ádám 


